
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Jaarverslag Dorpsraad Aagtekerke 

2020 

 

Algemeen 

 

Het jaar 2020 gaat de geschiedenis in als een bijzonder jaar. De algehele focus lag op de uitbraak en 

de bestrijding van het Covid-19 virus. De foto hierboven geeft weer waar de gevoelens van velen 

lagen: Er waren donkere wolken boven ons, maar ondanks dat gloorde er ook licht boven de 

horizon. Aan de totstandkoming van een vaccin is hard gewerkt en aan eind van het jaar waren de 

eerste klaar voor gebruik. We kregen in 2020 wel te maken met een lock-down in het voorjaar en 

een herhaling ervan in het najaar. 

In het verslagjaar is er geen enkele openbare vergadering geweest. Wel waren de agenda’s hiervoor 

gereed, maar beide vergaderingen moesten een paar weken van tevoren afgezegd worden. 

In maart bleek hoe serieus de uitbraak was en hoeveel mensen er al met het virus besmet waren 

geraakt. Het kabinet kondigde voor een bepaalde tijd een lock-down af, waardoor openbare ruimtes 

gesloten werden. 

In november was de hoop aanwezig om, weliswaar met niet meer dan dertig mensen, de 

vergadering toch door te laten gaan. Ook toen werd de situatie toch weer ernstiger en waren we 

genoopt de vergadering af te gelasten. We vonden het heel jammer, omdat we graag met u in 

gesprek gaan  en van u willen horen waar de knelpunten liggen in onze gemeenschap. Ook hadden 

we een vertegenwoordiger van Connexxion bereid gevonden iets te vertellen over de gang van 

zaken binnen hun organisatie. Het openbaar vervoer is immers een punt van zorg in ons dorp. 

Beide keren moesten we de uitnodiging annuleren. 

 

Bestuur 

De samenstelling van het bestuur is dit jaar ongewijzigd gebleven.  

Hans Nonnekes, voorzitter 

Mariska van Duivendijk, secretaris 

Arenda Breslau, penningmeester 

Christine Dekker, lid/2e secretaris 

Johan de Korte,  lid 

Wim Sinke, lid  

Annemiek Dekker, lid 



Een kanttekening hierbij is op zijn plaats. Mariska van Duivendijk heeft in de loop van het jaar 

aangegeven dat ze tot een nader te bepalen tijdstip haar taken als secretaris neerlegt. Zij heeft het op 

dit moment te druk in haar gezin. De voorzitter neemt het tijdelijk over en Mariska blijft verbonden 

als lid van de dorpsraad zonder een specifieke taak. 

 

Actiepuntenlijst 2020 

 

1.   Herdenkingsmonument.  

 

Herdenkingssteen aangebracht voor omgekomen inwoners van Aagtekerke tijdens de oorlog. 

Herdenking gehouden in het najaar in besloten kring(zonder toeschouwers) 

 

2.  Verkeersontwikkeling o.a. Domburg/Aagtekerke en Aagtekerke/Westkapelle. 

 

We ondernemen actie, indien nodig, om ons uitgebreid te laten informeren en tot een goed standpunt 

te komen. Het Gemeentelijk Verkeers- en Vervoersplan is inmiddels vastgesteld.  

Ondertussen zijn er vragen gekomen van inwoners om van de Roosjesweg een 60 km weg te maken. 

Vraag hiervoor is ingediend bij het Waterschap.  

Zij meldt dat de situatie blijft zoals hij nu is. Dit mede in verband met de uitgangspunten van het 

GVVP.(Gemeentelijk Verkeers- en VervoersPlan) 

 

Er is, indien de situatie van het verkeer dat vereist, overleg tussen de dorpsraden van Aagtekerke, 

Domburg, Grijpskerke en Oostkapelle. 

  

De herinrichting van de Prelaatweg is afgerond. Door aanwonenden is geklaagd over de putten die 

aan verschillende kanten van de weg zijn ontstaan. Hiervoor is actie ondernomen en verbeteringen 

zijn aangebracht. Bij de op- en afritten van verschillende huizen wordt niet veel extra meer bestraat. 

De gedachte hierachter is dat de bewoners dan de inritten steeds breder gaan maken. 

 

Gesproken is met vertegenwoordigers van het Waterschap over verbetering van de situatie in  

St. Jan ten Heere: Er is een verbeterplan opgesteld in samenspraak met vertegenwoordigers vanuit St. 

Jan ten Heere en de dorpsraad. Op dit moment zijn we in afwachting van uitvoering door het 

Waterschap. De precieze datum is nog niet bekend. 

 

Ook het openbaar vervoer heeft onze aandacht. Een vertegenwoordiger van Connexxion wordt 

uitgenodigd voor een dorpsraadvergadering. Hierbij is het belangrijk dat er een dialoog ontstaat tussen 

de inwoners van Aagtekerke en de vervoersmaatschappij.  

Ook met het provinciebestuur is overleg over de ontstane situatie betreffende de busverbindingen. 

Het openbaar vervoer staat  onder druk. Er wordt weinig gebruik van gemaakt en de Connexxion 

heeft grote moeite om tijdig bij het station in Middelburg te zijn, mede doordat er in de zomermaanden 

veel toeristen zijn en ook doordat op verschillende wegen verkeersremmende maatregelen zijn 

getroffen. 

 

3.   Dorpsvisie en accommodatiebeleid. 

 

Dorpsvisie is aangeboden aan gemeente Veere. (Er zijn vergaderingen geweest waar iedereen zijn 

wensen kon verwoorden.) 

Vergadering met “Dialoogtafels”gehouden op 28 juni 2017 waarbij inwoners wensen m.b.t. de MFA 

konden ventileren. Grote wens van de inwoners was de realisering van de MFA(Multi Functionele 

Accommodatie). Hiervoor is in de loop van de daarop volgende jaren diverse keren gebruik gemaakt 

van het inspreekrecht tijdens een gemeenteraadsvergadering. In de vergadering van het najaar 2019 

is een integraal plan ingediend door Barbara Francke(toekomstig beheerder Amicitia), Freddy 



Blaas(voorzitter speeltuinvereniging) en Hans Nonnekes(voorzitter dorpsraad). Dit plan is uitgebreid 

besproken in de werkgroep MFA.  Het plan is door de gemeenteraad geaccordeerd en het financiële 

plaatje hiervoor is  uitgewerkt. De werkgroep werd geïnformeerd en had nog de mogelijkheid 

amendementen aan te brengen. Vervolgens werden de plannen verder uitgewerkt. 

Momenteel wordt er overleg gepleegd over het programma van eisen voor de MFA.  

Kernpunt van het plan is dat de speeltuin vanuit de kern verhuist naar de MFA, die aan de Agathastraat 

komt te liggen. Beide voorzieningen kunnen elkaar versterken. 

Doordat de huidige gymzaal afgebroken wordt en er ruimte vrijkomt van de huidige speeltuin zullen 

er  

woningen gebouwd worden op die vrijgekomen percelen. Onze voorkeur gaat uit naar 

seniorenwoningen(levensloop bestendige woningen).  

Voor nadere informatie zie apart onderdeel van dit verslag: “Stand van zaken MFA” 

 

4.   Duurzaamheid. Dit thema heeft voortdurend de aandacht.  Bij de uitwerking van de plannen voor 

de MFA zal dit punt ook naar voren komen. 

Op de site van de dorpsraad is een apart hoofdstuk aan dit thema gewijd. Inwoners worden op de 

hoogte gehouden van de mogelijkheden hun huis te verduurzamen.  

Wij als dorpsraad worden op onze beurt weer geïnformeerd door de Zeeuwse Vereniging van Kleine 

Kernen. 

Bij het hek van het monument is een laadpaal voor elektrische fietsen gekomen. 

 

5.   Ontwikkelingen binnen gemeente Veere: te denken valt aan toerisme en tweede woning 

gebruik. 

 

Binnen de gemeente Veere werd in 2020 beleid ontwikkeld op het gebied van tweede woningen. Deze 

ontwikkelingen worden door de dorpsraad op de voet gevolgd. 

 

6.    Woningbeleid in Aagtekerke. 

 

Er wordt gewerkt aan een nieuwe woonvisie voor de gemeente Veere waarbij de dorpsraad ook 

geraadpleegd is. Deze woonvisie is ook van belang voor de ontwikkelingen van het toerisme en het 

tweede woningbeleid. 

Bouwlust 3 is momenteel in voorbereiding en wordt in 2021 verder aangepakt.  

Ook zijn de ontwikkelingen voor de MFA van belang voor het woningbeleid. Door de sloop van het 

huidige Amicitia en de gymzaal zal er immers ruimte vrijkomen voor nieuwe woningen. Ook de 

verhuizing van de speeltuin naar het terrein van de MFA betekent mogelijkheden voor woningbouw 

op de huidige plaats van de speeltuin aan de Bouwluststraat.   

 

 

Vergaderingen. 

In 2020 hebben we driemaal een intern overleg gehouden. Dit is minder dan we gewend zijn. Het is 

te wijten aan de gevolgen van de maatregelen tegen de bestrijding van het Corona-virus.  

De vergaderingen werden steeds gehouden in Amicitia en daarbij namen we de voorschriften vanuit 

het Rijk serieus.  

De onderwerpen, die ter tafel kwamen, waren o.m.: 

● De AED die eigendom is van de dorpsraad hing tot voor kort aan het portaal bij de ingang van de 

kerk op het Dorpsplein. Het bleek dat deze situatie niet ideaal was voor het apparaat. Het is daar 

vaak te warm. Het apparaat hing een groot deel van de dag in de zon. We besloten hem i.s.m. het 

kerkbestuur te hangen aan het portaal van het Voorlokaal(naast de winkel van Leo Joosse). Eind van 

het jaar werd de “oude” AED vervangen door een nieuwe. 

● De stand van zaken m.b.t. de doorgangswegen en straten in Aagtekerke. Dit is een steeds 

terugkerend aandachtspunt. Indien nodig wordt contact met de gemeente opgenomen. 



● De gedenksteen voor de omgekomen inwoners van Aagtekerke tijdens gevechtshandelingen in de 

Tweede Wereldoorlog. We zijn erg dankbaar dat we met behulp van inwoners van Aagtekerke de 

steen hebben kunnen aanbrengen bij het monument.  

● Aanleg laadpaal elektrische auto’s in de Blumstraat. Vele aanwonenden werden verrast door het 

feit dat er een laadpaal kwam. De dorpsraad heeft contact opgenomen met de gemeente en daarin 

gemeld dat we het jammer vonden hierover niet tijdig ingelicht te zijn en er dus te weinig inspraak 

mogelijk was. Ook de communicatie naar de bewoners was gebrekkig. Dit is goed besproken en de 

betreffende ambtenaar heeft met de bewoners gesproken over alternatieve mogelijkheden. 

Uiteindelijk is er tot consensus gekomen en zal de uitvoering plaatsvinden op een plek die voor de 

meeste mensen acceptabel is. 

● Beheer Amicitia. De heer Kodde die jarenlang het beheer van het dorpshuis verzorgde heeft 

aangegeven dat hij deze taak per 1 juni 2020 stopzet.  

De opengevallen plaats is ondertussen overgenomen door Barbara en Leoniek Francke. Zij doen dit 

op vrijwillige basis en hebben hiervoor een stichting in het leven geroepen “Vrouwe Agatha”. Deze 

stichting werkt nauw samen met de dorpsraad op financieel gebied en op het gebied van 

communicatie naar de inwoners toe. Voor dit laatste is een dorpskrant ontwikkeld die tot nu toe 

tweemaal is verschenen. Deze krant( Agatha courant) wordt huis aan huis verspreid. 

Het doel is de leefbaarheid en de onderlinge verbondenheid in Aagtekerke te versterken. 

Het beheer van Amicitia wordt ook in samenhang met vrijwilligers tot uitvoering gebracht.  

Over deze zaken is diverse keren overleg geweest met de dorpsraad. 

● MFA. Twee leden van de dorpsraad, nl. Hans en Annemiek, zijn lid van de werkgroep MFA en 

hebben regelmatig verslag uitgebracht over de vorderingen van de realisatie.(voor verdere 

informatie zie apart onderdeel MFA in dit verslag) 

● Stand van zaken energietransitie in Zeeland. Hierover worden we o.a. geïnformeerd door de 

Zeeuwse Vereniging van Kleine Kernen.  

● Communicatie met de provincie over de stand van zaken betreffende het openbaar vervoer. 

We hebben hierbij o.a. gepleit voor een beter openbaar vervoer en voor een meer effectieve 

communicatie naar de bewoners als er zich wijzigingen voordoen. 

 

Zaken waarmee de dorpsraad zich heeft beziggehouden. 

 

De dorpsraad heeft met twee vertegenwoordigers deelgenomen aan de gebiedstafel Aagtekerke. 

Deze werd gehouden in het kader van de Omgevingsvisie. 

 

De Omgevingsvisie is een lange termijn visie waarin het gewenste toekomstbeeld voor Veere in 

2047 bepaald wordt. De inbreng vanuit de omgeving is daarbij cruciaal. Het participatietraject van 

de Omgevingsvisie bestaat uit een tekenwedstrijd, een enquête, straatinterviews en gebiedstafels. 

Omdat de identiteit van alle 13 kernen een belangrijk vertrekpunt is voor de omgevingsvisie, is er 

besloten de gebiedstafels per kern te organiseren. Op 26 oktober werd de gebiedstafel in Aagtekerke 

gehouden. In het kader van de opnieuw aangescherpte coronamaatregelen werd deze online 

gehouden. Er namen zes bewoners deel. 

 

In het kort een verslag van de uitkomsten: 

 

Kwaliteiten die men wil behouden: 

Rust, ruimte en het landelijk karakter. Niet alles vol bouwen voor de toeristen.  

De openheid van het landschap behouden (de Oude Grindweg is hiervan een mooi voorbeeld.).  

Het mooie open stuk tussen Westkapelle en St. Jan ter Heere is evenzeer een voorbeeld van 

openheid. 

 

Grote bereidheid tot vrijwilligerswerk. Het kost natuurlijk wel moeite om vrijwilligers te vinden, 

maar uiteindelijk lukt dit altijd en organiseren we mooie grotere en kleinere evenementen. 



 

Sociale samenhang. Er is veel aandacht voor elkaar. Mensen uit de kerken en de soos staan voor 

elkaar klaar. De gemeente omarmt initiatief vanuit het dorp. Amicitia wordt nu bv. gerund door twee 

zussen m.b.v. vrijwilligers. Een goed voorbeeld van sociale samenhang. 

 

Intentie voor een rondweg. De plannen om een rondweg vorm te geven wordt breder ondersteund.  

Mede doordat de verkeersdrukte toeneemt. 

 

Gewenste veranderingen. 

Hierbij werden de volgende punten naar voren gebracht: 

 

Toerisme en autoverkeer niet overheersend.  

In de afgelopen jaren is het verkeer ontzettend toegenomen. Met name op de Prelaatweg en de 

Rijsoordselaan en Burg. Bosselaarstraat. Er is veel verkeer en de snelheid is te hoog. Dat is niet 

prettig. Ook niet voor de toeristen. Zij zeggen: we komen niet meer in het hoogseizoen, want we 

kunnen op deze fietspaden niet goed fietsen. Het geeft te veel onrust. Dit wordt op den duur 

ongezond. Groei moet zorgvuldig plaatsvinden. 

 

Verkeersdrukte van Domburg. Er is gezegd dat Aagtekerke niet het afvoerputje van Domburg mag 

worden. Het verkeer van Oostkapelle naar Westkapelle mag niet meer door Domburg en wordt nu 

omgeleid door Aagtekerke. Ook wordt het verkeer vanaf de N57 dat richting Domburg gaat over 

Grijpskerke en Aagtekerke geleid. Wij hebben de overlast. Verkeersmaatregelen die de snelheid uit 

het verkeer halen zijn hard nodig.  

Het verkeer ten gevolge van toename van toerisme is een Walchers probleem.  

 

Rondweg realiseren. Het was deze zomer erg druk. De doorgangsweg in het dorp oversteken is al 

een groot probleem. We ontkomen niet aan het aanleggen van een rondweg. Als je dat doet op 

bestaande wegen dan moet dat te doen zijn.  Aansluiten bij plan voor de rondweg rond Domburg. 

Verkeersstromen integraal oppakken. 

 

Handhaven op snelheid. Kunnen er verkeerscoaches aangesteld worden om de  snelheid te 

monitoren? Te snel rijden ligt vaak aan de lokale bevolking. De toeristen houden zich beter aan de 

maximumsnelheid. 

 

Aanpak tweede woningenbeleid. Er is veel behoefte aan woningen voor jonge gezinnen. De huizen 

die vrijkomen hebben ook belangstelling van mensen van buiten af en die bieden vaak meer dan dat 

de lokale bevolking kan betalen.  

 

Openbaar vervoer. Openbaar vervoer is een regionaal probleem. Bereikbaarheid van familie, 

ziekenhuizen, steden.  En welke mogelijkheden komen er in de toekomst?  

 

 

Stand van zaken MFA- Multifunctionele Accommodatie 

In december 2016 is door de gemeenteraad van Veere de beleids- en uitvoeringsagenda 

maatschappelijk vastgoed 2025 vastgesteld. Daarnaast is een fasering gemaakt in de 

uitvoering van de verschillende projecten. 

In maart 2020 is het hoofdlijnenprogramma 2020-2022 afgesloten. Hierin is opgenomen 

dat in de eerste fase van het project maatschappelijke voorzieningen wordt ingezet op 

investeringen in onder andere de kern Aagtekerke. 

In Aagtekerke is er sprake van investeringen in de nieuwbouw van een maatschappelijke 

accommodatie. Hierin is de dorpshuisfunctie Amicitia, de gymzaal en een 

gezondheidsfunctie opgenomen. Daarnaast wordt op verzoek van het dorp onderzocht of 



het mogelijk is om de speeltuin te verplaatsen naar de locatie van de nieuwe 

multifunctionele accommodatie. Dit omdat de speeltuin- en dorpshuisfunctie elkaar 

versterken. 

Op 12 november 2020 is de programmabegroting vastgesteld van de gemeente Veere. Hierin is over 

Aagtekerke opgenomen wat we in 2021 doen. Dit is:  

a. Op basis van het opgestelde programma van eisen, besluiten nemen over de 

financieringsvorm, het toekomstige eigendom, de exploitatievorm en beheeraspecten  

b. de aanbestedingsvorm bepalen en de aanbesteding uitvoeren en naar aanleiding daarvan het 

plan vormgeven 

c. start realisatie (i.r.t. Regio Deal)  

d. ontwerp nieuwe speeltuin. Uitvoering verplaatsing speeltuin in afstemming op de oplevering 

MFA 2022  

e. schets verkaveling vrijkomende locaties  

f. bepalen differentiatie levensloop bestendige (bereikbare) woningbouwprogramma (in 

afstemming met Bouwlust III 

 

1. Programma van eisen 

Eind 2018 is een concept Programma van Eisen (PVE) opgesteld voor de realisatie van de MFA. 

Dit PVE bevat functionele, ruimtelijke en kwalitatieve uitgangspunten voor de nieuwe MFA.  

Het PVE dient (op bepaalde punten) nog geactualiseerd te worden, waaronder de ambitie op 

duurzaamheid (circulair, flexibel en demontabel bouwen). Dit wordt met de werkgroep opgenomen. 

2. Architecten selectie 

Om te komen tot een ontwerp voor de nieuwe MFA is een architectenselectie noodzakelijk. Dit ook 

in verband met de aanbestedingsregels waaraan de gemeente Veere zich dient te houden. 

 

Selectiecriteria zullen gekozen moeten worden voor de uitvraag aan het architectenbureau. Dit zijn 

de criteria naast het honorariumvoorstel.  Eerder zijn onderstaande criteria in de werkgroep 

benoemd.  

 

1. Ervaring met MFA ontwerp (gymzaal – dorpshuis) 

2. Ervaring duurzaam ontwerpen 

3. Ervaring met participatie bewoners 

4. Kennis bouwkosten 

5. Verbondenheid / lokale bekendheid (gem. Veere / Walcheren / Zeeland) 

6. Bureaucapaciteit i.r.t planning 

7. Voorstel ontwerpproces (procesteam) 

8. Architectuur / ontwerpvoorstel 

9. Algemene indruk presentatie 

10. Honorariumvoorstel. 

 

 

 

Januari 2021. 

 

 

 


